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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 5-03-2012 kl. 9:15 -  12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Rigmor Nielsen, Erik Nielsen, Ole Klenke, Ole Tinghøj, Christian
Heiberg, Gunner Madsen, Ruth Rasmussen.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/ Afdelingsleder for Kost og Service Pia Winther kl. 9:15 -  10:00.

Frederikssund Kommune indgår pr. 1. april 2012 i et fælles kommunalt samarbejder med Halsnæs, 
Allerød og Hillerød omkring madproduktion. Produktionen skal varetages i køkkenet MAD til hver 
DAG, som ligger på Lokesvej 12 i Hillerød. Der er åbent hus for alle interesserede den 16. marts fra 
kl. 15:00-17:00. Den 12. marts er der åbent hus for Ældrerådet fra kl. 10:00-12:00, hvor Pia Winther 
deltager.

Køkkenet er 1270 m2, og der produceres og leveres mad til hjemmeboende borgere, plejecentre, 
dagcentre, daginstitutioner og rådhuskantinen i Hillerød. Frederikssund Kommune får pr. 1. april 
leveret mad til plejecentrene, centrenes cafeer og til Lundebjerggård cafe. Leverancen til 
hjemmeboende borgere træder først i kraft til januar 2013, hvor kontrakten med Det Danske Madhus 
udløber.

Køkkenet i Hillerød har ansat 53 medarbejdere, hvoraf de 14 kommer fra Frederikssund Kommune. 
Der leveres mad til ca. 1000 beboere på plejecentrene, hvoraf de ca. 300 bor i Frederikssund. 
Herudover leveres dertil ca. 800 hjemmeboende borgere, 300 børn og 300 ansatte i Hillerød 
Kommune. Der leveres i gennemsnit ca. 4000 portioner mad om dagen.

Der kan vælges mellem 14 forskellige slags kød + sovs, hertil et sort varieret udbud af tilbehør, så 
som grønsager, ris, flere typer af kartoffel produkter og 10 biretter pr. uge. Der kan også leveres en 
”rå” bulk, herfra kan vælges kød, kartofler, grønsager og færdiglavet sovs, dette åbner mulighed for 
at de enkelte leve bo-miljøer selv kan tilberede maden. Maden leveres fra Hillerød 2 gange pr. uge.

Der er afsat 4,1 mio.kr. på anlægsbudgettet til ombygninger af nuværende køkkener og indkøb af 
nyt inventar, så opvarmning og modtagelse af kølemaden kan varetages i bo-grupperne. 
Inventarindkøb er sendt i udbud og tilbud forventes en af de nærmeste dage. I udbuddet er der taget 
højde for, at alt inventar skal være installeret og klar til ibrugtagning senest den 28. marts 2012. I 
ombygningsprocessen er der lagt stor vægt på at få aflukket køkkenerne forsvarligt, og sikre at 
modtageforholdene er optimale, således at kølekæden ikke brydes.

Pr. 1. april 2012 er der ansat 11 kostfaglige medarbejdere i bo-grupperne og cafeerne. 
Medarbejderne organiseres i plejeboligområderne, og skal i samarbejde med plejepersonalet i bo
grupperne varetage de daglige opgaver omkring kosten. Pia er ansat som kostfaglig konsulent, og 
skal være kostfaglig sparringspartner for medarbejderne i plejeboligerne, herudover skal Pia fungere 
som kostfaglig konsulent i forhold til hverdagsrehabilitering og forløbsprogrammer.
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I forbindelse med omstruktureringen har 13 medarbejdere valgt at fratræde, og 3 medarbejdere er 
blevet opsagt.

Slides fra Pias oplæg medsendes referatet. En række af dem er udlånt fra Hillerød, på mandagens 
besøg på MAD til hver DAG vil driftschef Helle Thyge komme med en yderligere beskrivelse af dem.

Gunner spurgte, hvilken overvejelser man har gjort sig på Solgården med hensyn til at serverer den 
varme mad til aften, hvor der er færre hænder til at løse opgaven. Pia vender tilbage med et svar.

Teknisk service.
Pr. 1.4.2012 vil alle tekniske servicemedarbejdere blive organiseret under Kommunale bygninger. 
Der er ansat en sektionsleder og fem distriktsleder - en for hvert distrikt. Tekniske 
Servicemedarbejdere på ældreområdet fortsætter hvor de hidtil har haft til huse, dog kan der 
forekomme nye opgaver.
Vintervedligeholdelse og grønne områder er sendt i udbud.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 6-02-2012.
Der tilføjes nyt pkt. 9 på dagsorden -  Udbud af genbrugshjælpemidler. Referat godkendt.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Der var afbud fra journalist fra Lokal Avisen David Foli, som skulle have deltaget på dagens 
Ældrerådsmøde.

Tilrettelæggelse af kørsel til nyt fælleskøkken i Hillerød mandag den 12. marts 2012. Afbud fra Ole 
Tinghøj og Erik.

Omdeling af referat fra fællesmødet mellem Ældre Sagen og Ældrerådet den 27. februar 2012.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Rigmor Nielsen.

Der er modtaget tilskud fra Kommunen på kr. 23.000,-. Kilometertaksten for 2012 er kr. 3,80 pr. km. 
Der ydes et tilskud på kr. 300,- til dækning af papir og printerpatroner, beløbet skrives på 
kørselssedler, hvorefter pengene kommer til udbetaling.

Pkt. 5. Høringssvar.
Kvalitetsstandard for træning 2012.
Lise Lotte udarbejder høringssvar, som medsendes referatet.

Pkt. 6. Vedtægtsændringer-Danske Ældreråd.
Hanne orienterede om de reviderede ændringer, som bl.a. indebærer forslag om ændring i 
valgkredse og at der kan stemmes pr. fuldmagt til formandsposten.
Ældrerådet stiller forslag om ændring af antal delegerede til repræsentantskabsmødet. Ved at 
ændre udregningsmetoden til at udløse en plads pr. 20.000 indbyggere, kan Frederikssund 
Kommunes nuværende 5 pladser reduceres til 3.
Hanne og Christian tager det op på Regionsældrerådsmødet den 7. marts 2012.
Fristen for ændringsforslag til ny vedtægt for Danske Ældreråd er den 14. marts 2012.

Jørgen Tved fra Nordgruppen vil trække sit kandidatur til bestyrelsesposten i Dansk Ældreråd. 
Hanne er personlig suppleant for Jørgen Tved og ønsker at stille op til bestyrelsesposten, hvis hun 
har opbakning til dette.

Pkt. 7. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Der er afholdt møde i Nordgruppen, hvor Hanne og Christian deltog.

På mødet blev der drøftet brug af robotstøvsugere, erfaringer viser at de er gode til plane flader, 
men ikke optimale til brug i private hjem.
Patienttransport i den sydlige del af Region Hovedstaden varetages af Movia, med hjælp fra mindre 
vognmænd og taxaer, dette bevirker at ventetiden kun er på 5 -  15 minutter. I den nordlige del 
svarende til ca. 80 % af den samlede kørsel, varetages kørselen af VBT. Kontrakten med VBT
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udløber til efteråret, og ny kontrakt skal i EU udbud. Kørselsordningen skal drøftes på Regions 
Ældrerådsmødet den 7. marts.
Dokumentet "Befordring eller befordringsgodtgørelse for patienter i Region Hovedstaden” 
medsendes referatet.

Fællesmødet mellem Ældre Sagen og Ældrerådet var godt og positivt. Hvis der er ønske og 
relevante emner at drøfte, er Ældrerådet åbent overfor lignende arrangementer.

Den 21. februar blev der afholdt dialogmøde vedr. busdriften, hvor Christian og Hanne deltog. 
Deltagerne blev inddelt i tre grupper, der hver blev udstyret med labels og et kort over Frederikssund 
Kommune. Herefter kunne grupperne indikere, hvor de oplever de største problemer med busdriften.

Hanne har undersøgt mulighederne for at søge midler i Pulje Guiden for aktivitetscentre og 
Ældrerådet, dette kan godt lade sig gøre. Pjece om Puljeguiden i Frederikssund Kommune sendes 
til Ole Tinghøj.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne. Følgende sager behandles på SÆS mødet den 7.marts 2012.

Sag nr. 21 Anlægsregnskaber 2012.
Godkendelse af anlægsregnskabet vedrørende tilbagekøb af hjælpemidler fra 
Zealand Care.

Sag nr. 22 Kvalitetsstandarder for personlig og praktisk hjælp m.v. 2012.
Sendes til høring i Ældrerådet.

Sag nr. 23 Forebyggelige indlæggelser og genindlæggelser.
Ældrerådet ønsker en orientering om resultatet af projektet.

Sag nr. 24 Patientrettet forebyggelse -  status primo 2012.
I april opstartes det første forløb for diabetes patienter, som tilbydes et 
rehabiliteringsforløb i kommunalt regi. Ligeledes arbejdes der på at kommunens 
eksisterede KOL tilbud tilpasses, så det lever op til de fastsatte standarder. Tilbud om 
patientuddannelse ”lær at lev med kronisk sygdom” opstarter medio marts.

Sag nr. 25 Udbud af genbrugshjælpemidler.
Udbud af hjælpemidler er sendt til høring i Ældrerådet.

Opvækst-og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.

Sag nr. 44 Evaluering af de åbne biblioteker i Jægerspris og Slangerup.
På baggrund af besvarelser på spørgeskemaer, er der udarbejdet en rapport, som 
viser en stor tilfredshed både med åbningstider, de tekniske løsninger, muligheden for 
fred og ro samt den store fleksibilitet, som ordningen har medført.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Pkt. 9. Udbud af genbrugshjælpemidler
Ældrerådets høringssvar er fremsendt til indkøbskonsulent Anita Lentge Ballisager den 5. marts 
2012.

Pkt. 10Næste møde og sted.
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Mandag den 16. april 2012 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.
Afbud fra Hanne.

Pkt. 11. Eventuelt.
Der er modtaget flere henvendelser omkring utilstrækkelig rengøring på plejecentrene, og de 
brugerstyrede aktivitetscentre.

Der opleves en general stigning i søgning på Ældrerådets hjemmeside, og det er positivt at 
nyhedsbrev fra Ældrerådet er ophængt relevante steder. I lokalavisen har der været en artikel om 
Ældrerådets fokus på takststigning i forbindelse med kørsel til og fra træning / dagaktivitet.

Der udarbejdes ikke årsberetning fra Ældrerådet, men henvises til Ældrerådets hjemmeside 
http://www.frederikssundaeldreraad.dk/

På næste møde tages punkt op med ældrerådets ønsker for det kommende års arbejde. Herunder 
besøg på aktivitetscentrene, plantning af træer på Pedershave, international Ældredag, fællesmøde 
med SÆS.
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